
 

 } אז נדברו {
   544גליון מספר:  |  .." והשביעית תשמטנה ונטשתה" תשפ"ב | לסדר: משפטיםפרשת 

 

 בסיעתא דשמיא

להצטרפות לרשימת התפוצה 

 :במייל

a8447168@gmail.com 

 
 

ס בפקיתן לקבל את הגיליון נ
 ת טלפון:באמצעות שיח

970-1950505 

 

נודה להשתתפותכם 

 בהוצאות הגדולות!!:

 :  בנק פאגיבבנק

 281  סניף

 818827חשבון 

 )ע"ר(ע"ש: שב שמעתא 

 (14 מס )ס'ניתן לקבל קבלה מוכרת להחזר 

 

 : "נדרים פלוס"באשראי  

 123456-9900: בטלפון 

 חיפה 27גאולה פולק, : בדואר

 

 9104902-925 למענה אנושי:

 

  תודה מראש!!!

 

 גם סיפורים צריך לדעת לקרא נכון... ולהבין נכון...
אם כבר פתחנו את הנושא  אז סיפורי השגחה פרטית...ל איך לגשת נכון ים נכתב כאן בגיליון הגדרה נחוצהלפני שבועי

אני מתכוין לסיפורים הממוקדים... יש  סיפורי חיזוק במצוות ומעשים טובים!!!לדבר על  פעם אני רוצהה של סיפורים...
ויש את אלו שלא נזהרו בעניית אמן  עשרות סיפורים על מי שקיבל שבת לפני הזמן וזכה לסייעתא דשמיא עצומה...

ל לשלוף לך עשרות סיפורים מרגשים ומסמרי ... אני יכו... ובקיצור: על כל נושא שרק תזמיןוה' ישמור מה קרה להם
 נורא למי שמדבר בחזרת הש"ץ... כמה חשוב לקיים את המנהג הזה... וכמה שיער לטוב ולמוטב 

רואים את זה מחזק אותנו באופן מוכח!!! וזה דבר נפלא!! סיפורים זה משהו ש סיפורים מהסוג הזהעכשיו: בשכל ישר 
כמעט על כל מצוה אגדות חז"ל על תנאים או גם  בכלי הזה... יש השתמשו גם בחז"ל לאורך כל הדרך שהם תמיד

כבר לא  זאת אומרת: לסיפורים יש כח וזה יהודים פשוטים שקיימו את המצוה וזכו לדברים גדולים וכן ההיפך..
של יוסף סיפור חז"ל רואים לנכון להביא את ה שבת... עדייןמהיום!! גם אחרי שהבאתי מאמרי חז"ל בחשיבות כבוד 

כל דרשן מתחיל חייב שיהיה באמתחתו לכה"פ סיפור  ובפרט היום!!כי זה נותן עוד יותר כח וכן הלאה... מוקיר שבת 
 אחד בהתחלה. עוד שלוש סיפורים בסוף ואולי וורט קצר ומאמר חז"ל באמצע... 

 אבל!!! כאן מגיע האבל הגדול!!! אליה וקוץ בה...
יפורי יות ויש לנו נטיה להסתכלות שטחית... כתוצאה מהשטחיות שלנו לא תמיד הסצריך לדעת שדווקא בדורנו... ה 

זק על התועלת... אני עכ"פ פוגש לאחרונה את רב הנ הרבה פעמים אדרבה... למרבה האבסורדחיזוק הם יעילים!! ו
פרשת  הרבה יותר מהתועלת שלהם... אפשר להביא הרבה דוגמאות... אבל היות וכעת הנזקים של הסיפורים

חייב כסף י מכיר יהודי שהוא בעל חוב!! אנ... נקוט בדוגמא שמתאימה לנושא של ישרות בדיני ממונותאז א משפטים...
הוא עשה שיפוץ לבית... הביא אנשי מקצוע... אינסטלטור... איש  הוא טוען: אין לי!!! לא משלם... למה?יהודים ו להרבה

  אין לי!!!ותכל'ס בסוף לא ראו ממנו כסף... למה??  מזגנים... אנשים שעבדו שבועות אצלו בבית
 לא יורדים לחייו...לכן  לא תהיה לו כנושה...יל זה אנחנו יהודים ובשבטוב... אם אין לו אז אין... 

 ואני כעתוהנה!!! יום אחד אותו יהודי אירס את בנו בשעה טובה ומוצלחת... וכידוע: אצל האשכנזים משלמים לשדכן... 
 שהוא שילם!!! ברור נראה לך שהוא לא שילם לשדכן??? יש לך הווה אמינה לרגע שהוא לא שילם לשדכן?? ך:שואל אות

יש על  יודע איזה סיפורים מסמרי שיער כי ה' ירחם... אתה  למה??ו ראיתי במו עיני שהוא שילם טבין ותקילין!!!אני 
 הכלו ומחלות וצרות ואל תשאל... הורים לא רוו נחתוה אלו שלא שילמו דמי שדכנות... אח"כ הזוג סבל כל החיים...

  ??..ואת עצמו יאמלל את הבן שלו כן... נו... אז נראה לך שאותו יהודיבגלל שלא שילמו כסף לשד למה??
וללא דברים וללא עיכובים... אה... מה  והוא נתן לשדכן ללא אומר דולר 0111הוא הצליח לגרד  אז לשדכן הוא שילם!!!

 ???אנשים אחרים מאוד הרבההוא חייב לעם החוב ש
 ...מלא לשלם דמי שדכנות זה פחות מסוכן סו"ס יכול לחכות... עוד זהנו נו... 

עכשיו!!! אתה מבין לבד שזה קשקוש... אין שום הבדל בין שדכן לאינסטלטור!! שניהם שכירים!! לשניהם יש לאו 
אותו דבר זה  דמי שדכנות ה' ישמור מה יכול לקרות... שלםואם מי שלא מ ד"לא תלין פעולת שכיר איתך עד בוקר..."

 הבדל ביניהם!!!  שום שום לא לשלם למתווך!!! אין שום
ותכל'ס... מה נעשה שהסיפור היה על דמי שדכנות!!! הסיפור היה שלא נתנו דמי שדכנות וה' ישמור איזה צרות היו... 

לנו בראש שדמי שדכנות זה כישוף כזה... אל תתחיל איתו.. היות והסיפור התמקד בדמי שדכנות... אז מהיום נתקע 
אם אתה לא נותן דמי שדכנות... כל השדים בדרך אליך הבייתה... אה... לא שילמת לאיש מקצוע?? אה... אתה לווה 
רשע ולא ישלם?? לא!! זה לא בעיה... אדרבה... מקסימום אני אקח הלוואה... או לחילופין אני אדחה את התשלום 

)ואני עוד אסביר לו... לאינסטלטור... תבין: זה יש מקצוע בעוד כמה חודשים... העיקר שיהיה לי כסף לשלם לדמי שדכנות!!! לא

.. למרבה דמי שדכנות... אתה רוצה שהשידוך יתפרק?? אתה רוצה שהבית שלנו יחרב?? והאינסטלטור עוד יבין... הוא יבין את כורח הנסיבות ויוותר

 ולט את עוצמת העיוות שנוצרה כאן???אתה ק (האבסורד
הנה לך סיפור!!! סיפור על אחד שלא שילם דמי שדכנות וה' ישמור מה קרה לו... מה המסר האמיתי שאמור לצאת לנו 

? שה' אוהב משפט!!! ה' רוצה שנהיה זהירים בדיני ממונות... ואם מגיע תשלום לשכיר אז צריך לשלם מכזה סיפור...?
שכר שכיר ה' לא מוותר על זה.... זה המסר החשוב והמהותי שאמור לצאת מסיפור שכזה... ותכל'ס...  לו... ואם עושקים

המסר הזה... מה אנחנו עושים?? מרוקנים אותו מכל התוכן... נתקעים בסיפור עצמו!!! ומהיום  במקום להוציא את
רות בדיני ממונות... לא קשור לרבש"ע כולם פתאום עושים עסק מדמי שדכנות... זה כל הנושא!!! זה לא קשור לזהי

שאוהב משפט וצדק... לא!! הכל ומתחיל ונגמר בדמי שדכנות!! אתה יכול להמשיך להיות נוכל... אתה יכול להמשיך לא 
לשלם לכל אנשי מקצוע שאתה חייב להם כסף... אתה יכול להמשיך להיות לווה רשע ולא ישלם... רק אל תתחיל עם 

חדש! דמי שדכנות... אתה קולט כמה נזק יצא מסיפור שכזה?? לא זו בלבד שלאותו יהודי אין  דמי שדכנות!!! פלחן
יראת שמים והוא לא זהיר בדיני ממונות... אלא הוא גם מצא לו פולחן חדש... דמי שדכנות!!! מהרבש"ע הוא לא 

ת הזו לא קשורה ליידישקייט הזהירות הנקודתימפחד... מדמי שדכנות הוא מפחד... אין פה סרך של יראת שמים!!! 
הנה לך הנזק  בגרוש... זה עוד איזה חמסה... עוד איזה סרט אדום... שהחלטת לעשות ממנו עסק ולפחד ממנו...

 שבדורנו יכול לצאת מסיפורי חיזוק!!!!
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 השטייגן היחודי שאפשר לעשות דווקא בשנה מעוברת...

 יש לי מאמר קבוע שאני כותב אותו פעם בשלוש שנים... ובדרך כלל בשבוע הזה!!! 
ה כידוע: אנחנו כעת בשנה מעוברת... ע"פ רוב שנה מעוברת זה משהו מעצבן... בפרט למי שמפחד משיגר

ובפרט למי שמאוד אוהב את חג הפורים כמוני שאין לי כח לחכות לו עוד חודש נוסף... אבל לשנה מעוברת יש 
גם יתרון אחד גדול!!! והיתרון הוא: הפרשות שבוע הקרובות!! פרשת משפטים תרומה תצוה, כי תשא ויקהל 

 פקודי ויקרא צו שמיני... 
העלותך... זה החלק הכבד ביותר בתורה!! מה פירוש אם תשים לב: מפרשת משפטים ואילך עד פרשת ב

כבד?? אני מתכוין בייחס לנשים וקטנים... אין סיפורים מעניינים... זה לא עשרת המכות וגם לא עשרה ניסיונות 
של אברהם אבינו... אין לגננת בגן מה לספר וגם אין כמעט ציורים מה לצייר בפרשת שבוע... אבל לא אלמן 

ה פרטית מיוחדת כמידי שנה מפרשת משפטים ואילך מתחיל פרשת שקלים, ופרשת זכור, ישראל... בהשגח
ואח"כ פורים, ואח"כ פרשת פרה והחודש וחודש ניסן, ושבת הגדול, ופסח, ואח"כ ספירת העומר, ואח"כ ל"ג 

וזרים בעומר, ואח"כ ערב מתן תורה... ובקיצור: אין שבוע אחד שגרתי לגמרי... ואז כשנגמר מתן תורה וח
לשגרה... הופה!!! הגענו לפרשת בהעלותך.... ומכאן ואילך פרשת השבוע חוזרת להיות ידידותית עם הרבה 

 סיפורים ומוסר השכל וצאינה וראינה...
ככה זה בשנים רגילות!!! כך שבשנה רגילה יש לנו איזה התחמקות אלגנטית לדלג על הפרשה ולא ללמוד 

יוצר למוסף של פרשת שקלים וזכור... אבל בשנה מעוברת אין תירוצים!!!  אותה... כי יש מגילת אסתר... ויש
אדרבה... כעת שיא עונת המלפפונים... אין לך לאיפה לברוח... יש לפניך כעת פרשת משפטים עם כל אגישמקע 
רש"י... עם כל הגופי תורה של סדר נזיקין... ומיד אח"כ מגיע פרשת תרומה תצווה כי תשא ויקה"פ עם כל 
הלכות בית הבחירה וכלי המקדש והעובדים בו... ותדע לך שמי שלומד את זה בעיון זה גישמאק עצום!!! ושווה 

 לנסות!!! וסליחה על הביטוי... לא שווה לנסות... חובה לנסות!!! 

הגיע הזמן שנבין שפרשת שבוע זה לא וורטים לפרשת שבוע!!! פרשת שבוע זה תורה שבכתב ויהודי חייב 
ה שבכתב כי זו התורה!!! זאת התורה אשר שם משה לפני בני ישראל... הסיבה שאני צריך ללמוד לדעת תור

מסכת בבא קמא... זה מדין פרשת משפטים... כי מסכת בבא קמא עסוקה בלהסביר לי עשרים פסוקים 
מפרשת משפטים!!! ממילא בשורה תחתונה יש לי עסק עם פרשת משפטים... ויש כאלו שלא קולטים את 

ה... יש כאלו שחושבים ששטייגן של תורה זה במסכת בבא קמא... ואילו החומש זה בשביל וורטים לשבת ז
אופרוף... אז זהו שלא!!! ויבינו במקרא זה א' וב' של עסק התורה... לא לחינם כמעט לכל הראשונים יש פירוש 

 ..יסודי על התורה!! רק אצלנו תורה שבכתב זה נהיה משהו חובבני של וורטים.

יש כזה סיפור על החפץ חיים שהתחיל לגרוס את הש"ס ותוך כדי הוא נזף בעצמו...  ואני אגלה לך סוד כמוס: 
ישראל מאיר... כשאתה תעלה לשמים יגידו לך ערוך מה שלמדת... האם אתה תדע הכל בעל פה?? ומאז כולם 

ציעא דף ב. שנים אוחזין בטלית... יודעים לתאר שמי שעולה לשמים אומרים לו תתחיל להגיד לנו מסכת בבא מ
 אח"כ אלו מציאות והמפקיד.. 

כשאתה יעלה לשמים לא יפתחו לו לא מסכת ב"ק ולא כתובות... יפתחו לך את התורה  אבל לענ"ד זה לא נכון!!!
שבכתב כי בסופו של דבר זו התורה ואת זה אתה צריך לדעת!!! יפתחו לך את פרשת משפטים ויגידו לך תתחיל 

.. אבל לא סתם לקרא אלא גם תסביר!!! תסביר מה כתוב... אז פרשת עבד עברי ואמה העבריה זו סוגיה לקרא.
שלימה בקידושין... ופרשת שור בור מבעה והבער זה חצי מסכת ב"ק... ופרשת שומר חינם וכו' זה מסכת בבא 

ר אסור לשכוח שכל זה בשביל מציעא... ותכל'ס... כמה שאנחנו יושבים ולומדים כל היום גמ'... בסופו של דב
לדרוש ולהבין במקרא!!!! אנחנו פה בשביל להבין כל פסוק בפרשת משפטים ופרשת ויקרא... וכשישאלו אותנו 

)כל ההבדל בין תורה שבכתב לתורה שבעל פה... שתורה שבכתב היא מבחן בשמים ישאלו מה כתוב בחומש עם פירוש הגמ'... 
חומש שמות ויתנו לנו לקרא מתוך הכתב... אבל מה שכתוב בגמ' ב"ק וב"מ... זה נצטרך לדעת בעל פה כי מתוך הכתב... בשמים יביאו לנו 

  זה תורה שבע"פ... ולכן החפץ חיים היה בעיקר מוטרד ממה שהוא צריך לזכור בע"פ(

ן לי מה בקיצור: שטייגן בפרשת שבוע!!!! הפרשיות הבאות עלינו לטובה הם פרשות חשובות!!! כן... לנשים אי
לומר... לגננות בודאי אין לי מה להציע איך להעביר את פרשת תרומה תצווה בגן... אבל כשמדברים עם בחור או 
אברך בן עליה... הההלו... יש לנו פה קרש מקפצה... שנה מעוברת זו הזדמנות ללמוד גופי תורה דרך תורה 

לבחור ישיבה שלא ידע הלכות טומאת  שבכתב!! אני רוצה שתבין: אני לא בטוח שבאים בטענות בשמים
אוכלין... סו"ס זה סדר טהרות.. ולא הגעתי עד לשם וזה מסובך... אבל ההלו... יש שני פסוקים מפורשים בתורה 
בפרשת שמיני "מכל האוכל אשר יאכל אשר יבא עליו מים יטמא... וכי יותן מים על זרע ונפל מנבלתם עליו.." 

)שהירושלמי מתבטא עליה שגם חצי ך לדעת... לא ציפינו ממך שתגיע למסכת מכשירין את זה!!! את זה היה נדרש ממ

לא ציפינו ממך שתגיע אי שם לסוף סדר טהרות... אבל פסוק מפורש שנה לא מספיק בשביל להקיף את דקות עניינה( 
רשת שמיני? יש בפרשת שמיני?? על זה נאמר: אפילו תינוקות של בית רבן יודעים אותו!!! אתה יודע מה זה פ

שם פרשה לא כ"כ ארוכה... שאם רק תלמד אותה בכובד ראש יש לך אחיזה במסכת כלים ומכשירין... ואם 
)בא לא נדבר כעת תלמד גם את סוף פרשת מצורע בעיון יהיה לך בקיאות מינימלית במסכת זבים ונדה וטבול יום, 

דבר על מושגים ביהדות שאפשר לרכוש אותם בלימוד טיפ אני מ על מסכת נגעים שזה אולי באמת נושא קצת יותר נרחב(
טיפה יסודי בפרשת שבוע!!! על זה לא יהיו תירוצים... אז כל שנה רגילה... פרשת שמיני זה או ערב פסח או 
אסרו חג של פסח... נו... אין עם מי לדבר... אבל השנה העסק רגוע... אנחנו נמצאים בשנה מעוברת... יש לנו 

 שנה... אז בא ננצל את זה לבקיאות מינימלית בקדשים!!!  חודש נוסף ב

דבר... כי אתה תטען ושוב אותו עניין: יתכן שלא יבואו אליך בתביעה למה לא היית בקי בפר כהן משיח והעלם 
דף בחורף מעובר במסכת  01שכולי תנויי בנזיקין הוה... נניח שיקבלו את התירוץ המגובב שבקושי הספקת 

ה היה לי זמן להגיע לזבחים מנחות... נו... נניח שהטענה הזו תתקבל... אבל פרשת ויקרא!!!! זה גיטין אז איפ
חומש!!! ויבינו במקרא!! מה ביקשנו ממך... תלמד חומש ותבין מה שאתה לומד... על זה לא יהיו תירוצים... אז 

ה פרשת ויקרא זה באמצע שנה שעברה פרשת ויקרא זה היה כבר עמוק בערב פסח ולמי יש זמן... אבל השנ
החורף... בשיא הישוב הדעת... תחליט שאתה מקדיש שעתיים ביום ששי ללימוד פרשת השבוע בעיון!!! או 
לחילופין כל יום חצי שעה לימוד בעיון מראשון ועד שני ומשני עד שלישי... תחליט שזו תכנית נקודתית 

וטר אותך... מכאן ואילך הגננת כבר היתה מפרשת משפטים עד סוף פרשת נשא!! מפרשת בהעלותך אני פ
בתמונה... אבל הפרשות האלו זה תלוי בך!!! האם תחליט ללכת לזה או להסתכן בבורות גמורה בתורה 

 שבכתב...

 
  תזכורת לתושבי הצפון והדרום,

 -)עד יום חמישי בערב עדיין נותרו יומיים וחצי

לקניית הספר 'וימאן' בדוכני הספרים  יתרו(
בערב מסתיימת )הקרוב( 'בלוי', ביום חמישי 
 בבתי הכנסיות.המכירה 

--- 

לרכוש את הספר גם במוקדי ניתן   -שימו לב
שברחבי הארץ. לבירור בבתים המכירה 

 271-8483267הנקודה הקרובה אליך: 

 ה המשכימה לפתחנו...אודות הגזיר

בימים אלו מרחפת גזירה על העם היושב בציון... גזירה 
מכוונת על קדושת ישראל... לא ברור מאיפה אותו שר 
תקשורת יודע שכעת ימי השובבי"ם... איך הוא ידע 
לגזור את הגזירה הזו דווקא בימים אלו... מה שבטוח!!!! 
הגזירה גזירה!! ושעון החול הולך ואוזל ואוטוטו... אם 

נויים מיוחדים... הגזירה הזו עלולה לצאת לא יהיו שי
לפועל... וזה מעמיד את כולנו בחזית חדשה ומסוכנת 
מול פגעי הטכנולוגיה... אני לא מוברג למערכת... ואני 

)ובפרט שבאופן כללי לא יודע איפה זה אוחז בשתדלנות... 
יש לי באג שאין לי מינימום של החוש טכני להבין מה זה קומה 

ה אומר שמבטלים אותה... אנשים טובים מסבירים לי כשירה ומה ז

דבר אחד אני ואני מהנהן בראש ותכל'ס לא קולט איך זה עובד..( 
מבין: שבעוד כך וכך ימים הפלאפון שלי עלול להיות 

 חשוף לכל הג'ונגל של דורנו... 
בקיצור: תחשוב שאני ואתה מסתובבים בגן חיות... 

.. בעוד עשר דקות ולפתע מכריזים ברמקולים: רבותי.
משחררים את כל החיות מהכלוב... האריה והטיגריס 
והנמר, הפיל והקוף והקנגרו... כולם יוצאים לבראנפן 

)דא עקא שזה ולעקעך... בקיצור: פלשתים עליך שמשון... 

אז יש לנו עשר  לא שמשון אלא אני ואתה הקטנים והחלשים..(
ד נוכל לראות דקות להתכונן... מי יתן והכל יסתדר... ועו

את אותו אחד צף על פני הגלים הרבים ועוד נוכל לומר 
גם עליו ועל חברים שלו על דאטפת אטפוך ומטייפייך 

אבל במקביל אנו צריכים להיות ערוכים יטופון..  
 לקראת פתיחת הגן חיות!!!

אז אני שוב מבהיר: אני לא מעורב בסוד העניינים... אני 
שמעתי שקיימת איזושהי רק שומע פה ושם משפטים... ו

אופציה על השלחן שאם יקרה הגרוע מכל עלול להיווצר 
מצב שאנחנו נקבל הוראה לנתק את הפלאפונים שלנו!!! 
בינינו לבין עצמנו... מאוד קשה לאוזנים לשמוע כזו 
הוראה... בשבילנו עצם העלאת אפשרות כזו שאני 
אצטרך לנתק את הפלאפון... זה... זה בשבילנו סוף 

ולם... בא לא נתעלם מהקושי!!!  אני מוכרח להיות הע
כנה.. גם לי באופן אישי קשה מאוד לחשוב על עצם 

)לא נעים להודות... אבל כשאני חושב על אופציה האפשרות הזו... 
של ניתוק פלאפון אני מרגיש כמעט כמו לבן שמתרוצץ כהלום יין...  

  "למה גנבת את אלוהי..."(
מה חברים קרובים... ומדובר וכבר יצא לי לשמוע מכ

דווקא ביראי שמים... ושמעתי כל אחד בנפרד מגיב 
בכעס ובהכחשה... לא יודע מה ומי... דבר אחד ברור לי: 

 יתהפך העולם!!! אני את הפלאפון שלי לא מנתק!!! 
 ואני טוען שתגובה שכזו לא מתאימה ליהודי!!!

לעצמי להגיב דווקא בגלל שאני כן מבין את אני מרשה 
התגובה... אני מבין את עצם הקושי לחשוב בכלל על כזו 

אז מה  אבל אז מה!!!!אופציה שמונחת על השלחן... 
וקשה לנו לחשוב על זה...?? אז מה ואני ואתה רוצים 
להיות אופטימיים ומקוים שלא נגיע למצב הזה?? תכלס 

אני את הפלאפון שלי לא  להגיד משפט: יתהפך העולם!!
מנתק! זה משפט שמנוגד לקריאת שמע שאנחנו 

 קוראים פעמיים ביום... 
 בגיליון זה... 6ההמשך בעמוד 

 
 



 

  

ורים צריך לדעת איך לקרא גם סיפ
 ולהבין...

והכל בגלל מה?? בגלל שאנחנו שטחיים וממילא 
כשאנחנו שומעים או קוראים סיפורי חיזוק... אז 
או שהסיפורים מוגשים לנו בצורה שטחית... או 
יותר נכון אנחנו ניגשים לסיפורים האלו בצורה 
שטחית... וברגע שהסיפור מתמקד במסר נקודתי 

 לם דמי שדכנות... כמה חשוב לש

תכל'ס מה נתקע לנו בראש?? תקשיב: דמי 
שדכנות זה כסף קדוש ומכושף  ואל תתחיל עם 
זה... זה כסף שאם אתה לא משלם אותו הוא 
מהלך עליך אימים ויכול להרוס לך את כל החיים... 

 )בינינו... זו התחושה.(

זה נקרא לרוקן את כל התוכן התורני והערכי... 
לפלחן חדש מנוכר ולא קשור ולהפוך אותו 

ליהדות... וכשזו התוצאה עדיף כבר לא לספר את 
הסיפור... אם יש משהו יותר גרוע מאדם שאין לו 
יראת שמים ולא זהיר בדיני ממונות... זה אדם 
שבמקום שיהיה לו יראת שמים... יש לו כן יראה 
מכל מיני קשקושים... כן... יש הרבה קשקושים... 

הכמה סיפורים שהוא מכיר והוא לכל אחד יש את 
נתקע בהם... זה תקוע עם קפיד'ת... וזה תקוע עם 
בדיקת מזוזות... וזה תקוע עם איזה צדיק מסוים 
שרק הוא פועל ישועות... והמסקנה המתבקשת 
מכל הסיפורים האלו ביחד... איזה פולחן 
נקודתי!!! אל תפחד מלעבור עבירות... אין מה 

... הדבר היחיד שצריך לחשוש מלהפסיד זמן ק"ש
 להלחיץ זה שאולי המזוזות פסולות.. 

בן אדם שקורא סיפור על מישהו שהיה לו צרות 
ובדקו את המזוזות והתברר שהם היו פסולות... 

 נו... מה המסקנה שיוצאת מהסיפור הזה?

אם המסקנה מתבייתת במזוזות!!!! שאוי ואבוי... 
שטחי אסור שהמזוזות יהיו פסולות... אז בדור ה

שלנו המשמעות היא: עזוב... לא איכפת לי שום 
עבירה...  העיקר שהמזוזות לא יהיו פסולות!!! אם 

 2הפסדת זמן ק"ש... נו... העיקר שאתמול בשעה 
 בלילה המזוזות חזרו מבדיקה... 

ברור שלא זו צריכה להיות המסקנה!! אבל מה 
נעשה שבראש שטחי זו המסקנה... ואתה רואה 

 כל הדרך...  את זה לאורך

מסתובבים בינינו אנשים חרדים... שהחרדיות 
שלהם מתבייתת בכל מיני קודים כאלו... זה תקוע 
עם מזוזות... וזה תקוע עם הכתובה... זה תקוע עם 
דמי שדכנות... וברגע שבן אדם מאוד חרד על 
בדיקת מזוזות ולא חרד בכלל על מצוה אחרת... 
 מה זה אומר?? שאין פה שום שייכות

ליידישקייט!!! אין פה איזה יראת שמים טהורה 
של יהודי שחרד על מצות ה'... יש פה איזה כישוף 

 שנקרא מזוזה... שאל תתחיל איתו... 

ובזה הגוים לא פחות טובים מאיתנו... גם לגוים יש 
כל מיני קשקושים שהם נתקעים עליהם... לערבים 
יש את השגעונות שלהם מה מפחיד אותם... 

אים יש הגו'קים שלהם... ואנחנו ולאירופ

היהודים... במקרה!! בטעות!!! ממש בטעות... 
השגעונות שלנו זה בערכים תורניים מובהקים... 
אנחנו לא מפחדים מסרט אדום... אנחנו מפחדים 
ממזוזה לא כשרה או מדמי שדכנות שלא שולמו... 

 נו... זה ההבדל בינינו לבין הגוים??? 

כשרה... המשמעות היא  כשאני מפחד ממזוזה לא
שאני חרד לדבר ה'!! היות וה' ציווה שתהיה מזוזה 
בפתח הבית... אז אם רצון ה' לא נעשה זה סכנה 
לבית!!! ואם קראתי סיפור על בית שהיו בו צרות 
צרורות והכל היה בגלל שהיו בו מזוזות פסולות... 

 מה המסר?? 

 )לכה"פ גם...שמהיום צריך להתחזק בברכת המזון!! 

כי הנה לך... תראה כמה ציווי ה'  לא רק בבדיקת מזוזות(
שומר!!! ומה קורה כשציווי ה' לא נעשה... סיפור 
כזה אמור לחזק אותנו בקריאת שמע של שחרית 
ובתפילין ובתלמוד תורה... למה?? כי מצות מזוזה 
כתובה בנשימה אחת יחד עם "ודברת בם בשכבך 

 ובקומך וקשרתם לאות וכתבתם... 

ילא זה אמור לחזק אותי לכה"פ בכל שאר וממ
מצוות ה' שכתובים בתוך המזוזה בעצמה.. בקיצור: 

 לא לרוקן את התוכן של הסיפור!!!

--- 

האמת היא שפעם יצא לי לספר סיפור על דמי 
שדכנות... סיפרתי לציבור שהיה איש אחד שהיו לו 

הבינו מה יש... ובסופו של דבר צרות בבית ולא 
התברר שהוא לא שילם דמי שדכנות... וברגע שהוא 
שילם הכל הסתדר... כולם התחתנו תוך שנה... 
ובנים ובני בנים עוסקים בתורה ובמצוות.... סיימתי 
את הסיפור ואמרתי... רבותי: נו... מה המוסר השכל 

 )כסאות(שאסור לגנוב שיוצא לנו מהסיפור הזה? 
)הדגשתי כסאות... הרי לגנוב ציוד  טוח לאומי!!!!מהבי

מהמשרד של ביטוח לאומי אתה גם מסכים שאסור... כי זה 
מקום פרטי.. זה לא חדר שיעורים של ישיבה... אז על אותו 

 משקל לגנוב כסף מהם ודו"ק(

כולם הסתכלו עלי בתמהון... הביטו עלי בעיני עגל... 
סיני ומה מה הקשר?? מה עניין שמיטה אצל הר 

 עניין ביטוח לאומי לדמי שדכנות?? 

סליחה... מה העניין של  עניתי להם בחזרה בשאלה:
דמי שדכנות שזה כ"כ חמור?? נו... באמת מה חמור 

ואם צריך לשלם שאני ה' אוהב משפט!! בזה??  
לשכיר אז אני רוצה שתהיה הגון ותשלם מה שצריך 

 לשלם!!!

וסר ומי שחושב שהעולם הפקר ומתנהג בח
הגינות... אז שידע לו שהוא ישלם על זה ביוקר... 

 שידע לו שיום יבא והוא ישלם את זה על ארבע... 

וממילא!!! אם זה המסר... אז זה נכון גם בייחס 
 לביטוח לאומי... 

אם הגענו למסקנה שחברות הביטוח זה משהו 
פרטי... אז כמו שאסור להיכנס למשרד ולגנוב 

ככה אסור לרמאות אותם כסאות וציוד משרדי... 
ולהוציא מהם כסף שלא מגיע לך... ואני רוצה 
שתבין: אני לא סתם לקחתי את המסר לביטוח 
לאומי... יש לי פרנציפ להסיט את המסר של 

 הסיפור דווקא לדוגמא אחרת... ולמה?? בגלל זה!! 

כי ברגע שאתה מספר סיפור על דמי שדכנות ואתה 
השטחי שלנו... משאיר את זה שמה... אז בדור 

המסקנה המתבקשת היא: דמי שדכנות!!! ערך 
חדש ביהדות!!! לא גזל... לא עוולה... לא שכר 
שכיר... רק דמי שדכנות... מצוה חדשה בתרי"ג 

 מצוות... או יותר נכון בעשרת הדיברות... 

ואסור שזה יקרה!!! כי מסקנה מסוג שכזה היא נזק 
צינו בסיפור הרבה יותר גדול מהתועלת... הרי מה ר

הזה?? איזה תועלת רצינו להוציא מהסיפור הזה?? 
סו"ס אנחנו יהודים עובדי ה'... וכשאנחנו מספרים 
סיפורי חיזוק... אנחנו רוצים להוציא מכאן מוסר 
השכל בידיישקייט... נו... מה רציתי להוציא 

לפני  01-מהסיפור עם דמי שדכנות או עם ה
חיזוק לקיים  הדלקת נרות?? רציתי להוציא מכאן

את רצון ה'!!! כמובן שאני כעת מתמקד במצוה 
 מסוימת... וזה מאוד טבעי ונורמלי... 

ברור שכשבאתי לספר על דמי שדכנות... באתי כאן 
לחזק את ידי הציבור שלא ישכחו לשלם דמי 
שדכנות!!! ברור שיש לי מסר ממוקד... אבל עדיין... 

ה ערך גם כשהמסר שלי ממוקד... עדיין... לאיז
 ביהדות הוא מסונף???

זה מסווג לערך שנקרא ישרות בדיני ממונות!!! אני 
רציתי לחזק את העויילם בזהירות בדיני ממונות... 

 והתמקדתי בדמי שדכנות... 

אבל ברגע שהציבור נתקע בדמי שדכנות ונשאר 
 שם!!! מה יצא?? 

שנהייתי איזה פרסומאי והאיש שיווק של ארגון 
צאתי פה במסע הסברה שחשוב השדכנים בע"מ וי

 לשלם להם והוספתי איומים ודרכי אכיפה... 

אין לי בעיה!! אין לי בעיה עם איש שיווק שהחליט 
לשווק את ענף של בדיקת המזוזות בשביל לפרנס 
יהודים... אני בעד... אבל לפחות אל תכניס את 

 הרבש"ע לשם... אל תהפוך את זה לסיפורי חיזוק... 

זק יהודים בעבודת ה'!!! אז אסור כשאני רוצה לח
שהסיפור ישאר תקוע באיזה נישה!! באיזה פלחן 

 חדש שהציבור פתאום סימן אותו... 

מה קורה אם  ואני אתן לך את הדוגמא הכי קיצונית:
אני חסיד של רבי מסוים... ופתאום אני שומע  

 מופתים עצומים שהרבי השני עושה... 

ו?? ש... שכנראה נו... מה יצא לי מהסיפורים האל
הגיע הזמן לערוק מהרבי שלי לרבי השני... כי... כי 
הנה... לפי הסיפורים זה נראה שהצדיק השני הוא 
יותר... אז זהו שלא!!! הנה לך שוב הסתכלות 
שטחית של דורנו... אם אתה שומע מופתים שהרבי 
השני עשה לחסיד שלו... מה המסר??? אוה... מהיום 

ת בלקבל את מרותו של הרבי אני מתחזק בייתר שא
שלי!!! למה? כי הנה... תראה איך ה' עשה מופתים 
לרבי השני!! בשביל מה ה' עשה מופתים לאותו 
רבי? שמהיום כולנו נכרע ונשתחווה לו?? לא!!!! 
 ממש לא!!! ביהדות אין פולחן אישיות... רק מה כן??
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ה' שלח מופתים לאותו רבי... לא בשביל שיסגדו 
בשביל לחזק את ידי הסרים למשמעתו לו... אלא 

שימשיכו לציית לעול מלכות שמים שהוא מתווה 
אותם... ואם ככה... אני לוקח את החיזוק הזה 
בעצמו לרבי שלי... את אותם מופתים שהרבי השני 

)מתוך נקודת הנחה עשה... הרבי שלי גם יכול לעשות... 

שה' שולח מופתים לרבי לא בשביל לעשות ממנו פולחן 
אישיות... אלא לחזק את מי שמציית ומקבל את עול מלכות 

 שמים שהרבי מכה על קדקדו ודו"ק...(
--- 

  אם כבר מדברים על סיפורים.. נסיים בסיפור!!!
מעשה שהיה בסוף מלכות דוד המלך... במשך 
שלוש שנים היה רעב כבד בארץ... עוני ודחקות... 

ים סבל גדול עובר על ישראל... כלל ישראל עומד
בצמאון צחיחים ושואלים בתחנונים: רבש"ע: מה 
אתה רוצה לעורר אותנו? רק תגיד לנו... שנדע במה 
אנו צריכים לחזור בתשובה ואנחנו נעשה הכל... 
ואז!!!! יום אחד דוד שואל באורים ותומים: על מה 

 הרעב?? 
הכל וה' עונה תשובה מפתיעה בכל קנה מידה: 

ראל לא לגמרי בגלל שעם יש בגלל הגבעונים!!!
לגמרי נזהרו לשמור על המעמד של הגבעונים... 
וכתוצאה מזה היו ששה גבעונים  שקיפחו את 
פרנסתם... וההההכל בגלל זה!!! כל הסבל של 

 ישראל בשלוש שנים אלו בגלל אותם גבעונים... 

וכעת אני רוצה לעצור רגע ולתת קצת רקע... כדי 
 שתבין במה מדובר... 

ר בקבוצה קטנה מז' עממין הגבעונים!! מדוב
והוא  )הם טענו שבאו ממרחק(שרימאו את יהושע בן נון 

נשבע להם שהוא יפרוש עליהם חסות ויגן עליהם... 
ולפתע התברר שהם מז' עממין ונצטוונו בכלל 
להרוג אותם... יהושע כבר לא יכל להרוג אותם כי 
הוא נשבע להם אמונים!! אבל הוא קילל אותם 

בעמדה נחותה בישראל שהם יהיו והציב אותם 
עבדים ויהיו חוטבי עצים ושואבי מים לישראל!! 
והם קיבלו את זה באהבה... הם לרגע לא חשבו 
שזה יראה אחרת... ובמשך מאות שנים הגבעונים 
היו במעמד נחות בישראל..  גבעוני שהגיע לבית 
כנסת... כולם ידעו והוא בעצמו ידע שהוא הכבשה 

עולם לא יקבל עליה ולא כיבוד... השחורה... הוא ל
והוא זה שתמיד שיצטרך לנקות ולעשות את 

 העבודה השחורה...  

באופן טבעי... ברגע שיש לך עסק עם בן והנה!!! 
מיעוטים בעמדה נחותה... אז כשקורה איזה מחדל 
או קיפוח אוטומטית הוא המקופח... וכתוצאה מזה 

 ששה גבעונים קיפחו את פרנסתם...  -קרה ש

כל כלל ישראל סובלים מרעב  ותראה איזה עונש!!!!
ובצורת במשך שלוש שנים בגלל הששה גבעונים 
האלו... ואין ברירה... דוד המלך בכבודו ובעצמו 
מגיע על ארבע לזקני הגבעונים וניגש אותם למשא 
ומתן... תקשיבו... כל הגורל של עם ישראל בידיים 

הגבעונים ... שלכם... תגידו לי איך אני מפייס אתכם
תנסה להיכנס לרגע לראש של  היו המומים!!!!!

גבעוני... איזה מהפך נעשה כאן בכל התדמית שלו... 
עד היום אף אחד לא הסתכל לכיוון של הגבעונים... 
כולם זלזלו בהם... ופתאום!!! ביום אחד בהיר... כל 
עם ישראל רועדים מהגבעונים.. באותו יום הגבעוני 

... פתאום כולם מפנים לו מגיע לבית הכנסת
מקום... הוא נהיה קדוש!!! רק זה חסר לי... שעוד 

גבעוני ירגיש מקופח ואז ה' יתן לנו עוד חמש שנים 
רעב... מילא חבר שלי... אני לא כ"כ חושש לעשות לו 
עוול... סו"ס הוא לא גבעוני... אבל עם גבעונים?? אל 

הם תתחיל איתם... תראה מה ה' עושה למי שנוגע ב
לרעה... ודוד המלך אכן מתחיל לנהל משא ומתן עם 
הגבעונים "מה אעשה לכם ובמה אכפר וברכו את 

הם קראו היטב  והגבעונים לא טיפשים!!!נחלת ה'"?? 
את המפה וקלטו איזה עוצמה ולשון מאזניים הם 

)זה קצת מזכיר את מנסור עבאס קיבלו בבת אחת לידיים... 

ם החליטו לנצל את המעמד וה וזה עדיין דוגמא חיוורת(
לאחר  )אביב גבעוני(כדי לעשות שינוי תפיסה היסטורי... 

מאות שנים של הפליה בגבעונים... הגיע הזמן שכולם 
ישמעו ויראו ויזכרו היטב איך ה' לא מוותר למי 
שמתחיל עם הגזע הגבעוני הקדוש.. ואז הגבעונים 
קבלו החלטה מרושעת ואכזרית להעניש לא פחות 

ותר את זרעו של שאול )על לא עוול בכפם( ולא י
)שהוא היה כביכול הגרמא ולתלות ששה מזרעו של שאול 

דוד מתחנן לפניהם: אל  דגרמא בקיפוח הפרנסה שלהם(
תעשו את העוול הזה... תחפשו  מתווה אחר... אני 

)הרבה יותר מחמישים מוכן לשלם כן הון שבעולם... 

שים חפים מפשע.. רק אל תהרגו אנ מיליארד של מנסור(
אתה  -דוד המלך אבל הגבעונים מקשיחים עמדות!!!

בכיס שלנו ואנחנו מתעקשים דווקא לתלות את זרעו 
של שאול... למען ישמעו ויראו... ודוד המלך נכנע!!!! 

אם דוד מלכא משיחא נאלץ  תקשיב: זה לא צחוק...
להיכנע לגבעונים... זה אומר שהם באמת קיבלו את 

אכן תולים באכזריות את זרעו של  המנדט... והם
שיש פה סדר יום שאול... ומהיום עם ישראל מפנימים 

דמות חדשה כבשה את כותל המזרח של העם  חדש!!
היהודי!!! הגבעונים!! מהיום הגבעונים הם בניו של 
מקום שכל הנוגע בהם כנוגע בבבת עינו... הגבעונים 

נג מסתובבים בראש מורם ובזחיחות הדעת מדושני עו
 וכולם כורעים להם ברך ונזהרים בכבודם... 

דוד המלך עושה  וכאן מגיע המהפך הדרמטי!!!!!
לגבעונים תרגיל כזה נוראי שהם לא דמיינו אותו 
בחלומות הכי שחורים... עוד באותו יום... דוד המלך 
נכנס לבית דינו... ולא תאמין איזה תקנה יצאה 

נים אסורים דוד תיקן שמיום זה ואילך הגבעומשם... 
השמועה עשתה לה לבא בקהל!!!! בום!!!!! טראח!!! 

כנפיים... והגבעונים היה המומים!!! הם לא הבינו 
מאיפה זה נחת עליהם.. רק אתמול דוד המלך 
השתחווה לנו אפיים ארצה... והתחנן על נפשו מתוך 
הכרה שאנחנו כאלו קדושים ומיוחסים שכל הרעב בא 

אז איך יכול להיות שהוא  רק בגלל שעשו לנו משהו...
מעלות וגוזר עלינו  081בעצמו פתאום מתהפך עלינו 

)שאפילו יהושע בן את הגזירה הכי מפלילה והכי משפילה 

אתה קולט  נון שקילל אותנו לא העיז לגזור עלינו עד כדי כך...(
  את המהפך ההפוך על הפוך שקרה פה??

"ס תחשוב: מסתובב לו בחור גבעוני בשידוכים... סו
קרנו עלתה בשוק השידוכים... כולם מוכנים לתת לו 
סידור מלא... מגיעות הצעות חשובות.. כולם סו"ס 
הפנימו שגבעונים זה... זה לא מה שחשבתם... 
ופתאום!!! בבת אחת!! דוד מפיל אותו מאיגרא לבירא 
עמיקתא... ושם אותו בשורה אחת יחד עם שתוקי 

. איך? למה? מי? ואסופי וממזר לגמרי מחוץ למחננו..
למה דוד ראה לנכון לעשות את התרגיל החריף 

 והקיצוני הזה???

התשובה היא: דוד המלך פונה לעם ישראל   
 ולגבעונים גם יחד... 

רבותי: היה פה סיפור!!! ואתם לא הבנתם את הסיפור 

 נכון!!!
הדמי שדכנות זה בדיוק אותו סיפור כמו 

והמזוזות... במקום להפנים את המסר שטמון 
בסיפור... נתקעתם בפולחן אישיות... הרי מה 

 קרה??
ה' העניש אותם ג' שנים רעב... למה?? כי קיפחנו 
פרנסה של ששה גבעונים... נו... אז מה??? אז מה 
וששה גבעונים קיבלו חל"ת? מה כ"כ נורא?? נו... 

ר לנו מסר חד מה התשובה? ה' רצה להעבי
ונוקב!! אני ה' אוהב צדקה ומשפט!! אני שונא 
עוול!! וברגע שישראל לא זהירים בממון של 
אחרים וגורמים לקפח פרנסה של בן אדם אני 

וגם אם העוול הזה נעשה  גם!!!!לא אוותר... 
לאנשים בעלי העמדה הנחותה ביותר כאותם 
גבעונים... אני אתבע את עלבונם כי אני אוהב 

שמהיום  נו... אז מה המסר??ט ושונא עוול... משפ
צריך להתחזק בבין אדם לחבירו... להיזהר לא 
להרוס את הפרנסה של השני... כי אח"כ 
משלמים על זה בג' שנים רעב... נו... ותכל'ס... 
במקום להבין את המסר הנכון והאמיתי הזה.. 
מה יצא לכם?? שמהיום הגבעונים זה פסל 

בעונים זה גזע עליון שאל החירות!! מהיום הג
תעיז להתחיל איתם... נוזף דוד בעם ישראל: 
זה?? זה המסר שיצא לכם משלוש שנים רעב?? 
זה הקשקוש שהוצאתם מהסיפור הזה...?? 
להפוך את הגבעונים הארורים לאיזה מין פולחן 
אישיות?? פונה דוד לגבעונים: במקום שתפנימו 

נעשה  שאם ה' מקנא לששה גבעונים נחותים כי
להם עוול... במקום להוציא את המסקנה הזו... 
מה הסקתם?? שאתם על הגובה ואם ככה מותר 
לכם לעשות עוול ולהוציא להורג ששה אנשים 
חפים מפשע... אם ככה: דין הוא שלא תבואו 
בקהל!!! הנה... מהיום אתה תהיו אסורים לבא 
בקהל ותראו איך שיורד גשם והכל בסדר... 

בכלל לא מקנא לכבודכם... ה' והרבש"ע בכלל 
מקנא לצדק ומשפט!!! כשאנחנו עשינו עוול 
לששה גבעונים... ה' קינא לגבעונים... ואם אתם 
כתוצאה מזה... בחרתם להיות התורן הבא 
לעשות עוול ולהרוג את זרע שאול... אז כעת 
אנחנו נלך בדרכי ה'... וכעת הגיע תורנו לקנאות 

 ... לעוול ולהוציא אתכם מקהל ה'
זה סיפור עמוק עמוק!!! זו תוכחה נוראה שדוד 
הוכיח את עם ישראל בעיקר... תראו איך אפשר 

 לקחת סיפור ולהוציא ממנו את כל התוכן!! 

לגבעונים נעשה עוול ובמקום להפנים שה' מקנא 
לעוול.. הם הפנימו שהם פתאום חשובים... אז 
כאן המקום שלנו להשפיל אותם עד עפר 

עם ועדה שלא הגבעוני פה ולהוכיח קבל 
הסיפור... אלא משפטי ה' זה הסיפור... בא 
נסכם: מכאן ואילך... כל פעם שאנחנו 
משתמשים עם סיפור חיזוק... תמיד להוציא 
ממנו גם מסר אחר!! אם הבאת יותר מחמשה 
סיפורים על קבלת שבת בזמן... מומלץ תדחוף 
שם מסר שעל הדרך רואים מכאן כמה חשוב גם 

לבית הכנסת מוקדם... שלא נתקע!!! שלא להגיע 
נעמיס על עצמנו פולחנים מיותרים שעליהם 
נאמר: אשר לא ציויתי ולא דברתי ולא עלתה על 

 ליבי... להתמקד ביהדותנו!!! לא להיות מוסח!!!

סליחה על החריפות... סו"ס סיפורי חיזוק זה 
 דבר טוב...
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 גניבה לא תמיד מסתיימת בטעם חמצמץ... לפעמים הסוף מתוק...  

ר' יונדב מנקיי הדעת של הכפר שלנו!!! תנא קדוש שלא פסיק פומיה מגירסא וכל הליכותיו באמונה וביושר... בקיצור: מסוג הדמויות 
ראו כמה נאים דרכיו, כמה מתוקנים מעשיו... ישראל אשר בך אתפאר..." בקיצור: שמי שמתחכך איתו מיד אומר: פלוני שלמד תורה 

כל פעם שאני נאלץ לצאת מהכפר ואני מחפש מישהו נאמן שישמור לי על ציוד אני תמיד הולך לר' יונדב והוא עושה את זה בשמחה 
 ובהתנדבות... שומר חינם!! 

כ"ג כדי להסדיר את ענייני הרציעה של העבד עברי שלי שהכריז כבר ג' פעמים  והשבוע בדיוק הייתי צריך לצאת לסנהדרין קטנה של
אהבתי את אדוני את אשתי ואת בני... יש לי ממנו כבר חמשה שקוצים קטנים מהשפחה כנענית שהם הולכים להיות כאן עבדים 

פירות וירקות בשביל התלמידי חכמים...  לעולם.. אני מעביד אותם פה בפרך... הם מנקים את הבית מדרש... אני שולח אותם להביא
העבד עברי בהחלט עושה את העבודה שלו... ואם הוא מתעקש להישאר עם השפחה כנענית ועם החמשה שקוצים שלו שישאר... 
עכ"פ תכננתי לצאת לקראת ערב... כדי להופיע שם מיד בבוקר כדי לסגור את הפינות האחרונות לקראת מעמד הרציעה בעזה"ש עוד 

ני חודש ניסן )כפי שמקובל שבאחד באדר יוצאים לסגור את כל התיקים... שאחד מהם זה הנושא של הרציעה...( תכל'ס... יש אצלי לפ
כעת עגל קצת מופרע!!! מה שנקרא "עגל לא לומד" או יותר נכון "עבות העגלה חטאה..." והוא כבר עשה לנו פה סקנדל... בוקר אחד 

פתאום והוא נגח ונשך כמה ילדים בדרך לחידר... בניסי ניסים זה הסתיים במכות יבשות... ובהשחתת הוא יצא מהרפת עצבני באופן 
הילקוטים שלהם... סיפור של כמה שקלים... אבל עכ"פ הוא כבר על הכוונת!!! הוא כבר זיכה אותי בביקור בבי"ד לצורך העדה!!! 

אני צריך לצאת ואני לא רוצה להשאיר אותו בידיים של אשתי והילדים  העידו בי פעם אחת שהוא שור נגח... ותכל'ס.. בדיוק עכשיו
שהם "לא חזקים בזה..." אני מעדיף להשאיר אותו בידיים של מישהו שקצת יותר מבין בתחום... אז הנה!!! נגשתי לר' יונדב... וסיפרתי 

)זה כמו נקודות של השבוע היתה לו התפרצות אחת...  לו בקצרה את התיק הרפואי של העגל שלי... אמרתי לו: בדרך כלל הוא רגוע... רק

וצריך לשים עליו עין!!! לנעול את הדלת של החצר קצת יותר בקפדנות... טוב... ר' יונדב  רכב... אמנם יש לו נקודות אבל רק פעם אחת...(
)אגב: עיקר לעשות חסד עם יהודי... הסכים... פלא בעיני מידת החסד שלו... איך שהוא מסכים להכניס את עצמו גם למיטות חולות ה

פעיל וכדו', ואני  הוא היתנה איתי מראש שהוא אמנם מוכן לשמור על העגל שלא יצא החוצה מחוץ לחצר... אבל סו"ס בתוך החצר עצמה יש כל מיני קדרות וגם תנור
כן... כבר קרה שר' יונדב שילם טבין ותקילין על עיזים  שהיו אצלו  לא מקבל על עצמי לשמור על העגל מהנזקים שהוא בעצמו עלול להזיק את עצמו בתוך החצר...

      בחצר שאכלו בצק חם שבקושי נכנס לתנור ומתו מזה... והוא שילם את הנזק... את זה הוא היתנה מראש שלא!!!(
ניסן מתקרב והוא העגל השמיני לפני שהלכתי אמרתי לר' יונדב: תעשה לי טובה... תשמור לי עליו!!! העגל הזה יקר לי... סו"ס ר"ח 

שלי... אם ירצה ה'... והכל ילך כשורה אני מאוד מקווה שיהיה לי השנה מעשר בהמה... אז אנא!! העגל הזה הוא לא רק עגל בודד... הוא 
 שמר!!! טוב... כעת ר' יונדב בכלל קיבל אחריות כפולה... לשמור על העגל הזה מכל מ עגל אחד מעשרה שאחד מהם יהיה מעשר... 

--- 
ויהי בחצי הלילה ר' יונדב מתעורר לעבודת הבורא... נטל ידיו לסירוגין ככהן המקדש ידיו ורגליו מן הכיור קודם עבודתו... והתגבר 

ם כארי לעבודת ה'... הוא יוצא לחצר ו... וחשכו עיניו!!!! החצר פרוצה... והעגל איננו ואני אנא אני בא... רבש"ע: היה פה גנב... הוא ג
לקח כמה קדרות יחד איתו... הוא גם לקח איתו את התנור המשוכלל של פרקים )שאינו מקבל טומאה ואני מתכנן לקחת אותו איתי 

 לירושלים לקרבן פסח...( אבל כל זה לא כ"כ איכפת לי כי זה עוד ממון שלי... אבל העגל?? העגל הוא פקדון שלי!!!
עשות חשבון נפש... האם שמרתי כדרך השומרים... אולי מעלתי בשמירתי... אולי הייתי ר' יונדב אשתומם כשעה חדא... הוא ניסה ל

יכול לשמור עוד יותר טוב... אוי אוי... שאגה לו כלביא!!! סיפורים כאלו זה לא בשביל ר' יונדב... הוא איש אמנה!! הוא אחד ששומר על 
 .. ממונו של חבירו יותר מגופו... לר' יונדב היתה עגמת גדולה.

כל היום הוא הסתובב מדוכדך וחיכה... חיכה לי שאני אחזור... בסוף היום... בשעת בין הערביים חזרתי מהסנהדרין קטנה )סוכם על 
תאריך למועד הרציעה...( אני מגיע לביתו של ר' יונדב כדרכי מימים ימימה והוא מקדם את פני בפנים מכורכמות... ר' חצקל... צר לי 

 מה שקרה...  מאוד... אבל קרה
אוי אוי אוי... כמה הצטערתי... אבל מי כמוני יודע להעריך את ר' יונדב... אני האחרון שיחשוד בו שהוא שלח בו יד או מעל בשמירתו... 
אמרתי לר' יונדב... הכל בסיידר... הכל לטובה... אני מודה לך על ששמרתי לי עכשיו ועל מה שתמיד שמרת לי... והמקום ימלא 

... אבל לא!!! ר' יונדב התעקש... אני מתעקש לשלם לך!!! תן לי... אני רוצה להרגיש נוח... בהתחלה התנגדתי בתוקף... מה חסרוני
פתאום... ר' יונדב... אני לא מסכים שתשלם!! בחיים לא!! אבל הוא התעקש ולחץ וממש הצמיד אותי לקיר... אמרתי לו: בסדר... תן לי 

 לחשוב על זה... 
ית מדרש וסיפרתי לתלמידי חכמים את כל מה שקרה... אמרתי להם: מה שהיה היה... הכל לטובה... אבל ר' יונדב מתעקש הלכתי לב

 לשלם... מה אני עושה איתו??? איך אני מוריד אותו ממני?? 
סיפרתי והוא לפתע מחוי של הכפר... ר' אבימי שמע מה שואז!!! פתאום ר' אבימי הופיע... ר' אבימי הוא אחד מגבאי הצדקה והת

ניתר ממקומו בהתלהבות: מה אמרת... שר' יונדב מתעקש לשלם... אוה... זה רעיון מצוין... תבינו... אתם מכירים את ר' יונדב... 
יש לו נקיות מופלגת בממון!! והוא לא מוכן בשום אופן לקבל צדקה... הוא מאותם אלו שמוכנים להתגלגל בצער ובלבד שלא 

שר ודם... ואנחנו שוברים את הראש איך לפרנס אותו... אז תקשיב ר' חצקל... תקשיב מה תעשה!! אם ר' להזדקק למתנת ב
יונדב מתעקש לשלם לך את דמי העגל... תאפשר לו!! אבל לא סתם... תתבע אותו לבית דין!!! תתבע אותו על זה שהוא שומר 

הרי הוא לא יסכים בשום אופן להישבע.. הוא יתעקש  חינם שצריך להישבע שהוא לא פשע בשמירתו... ברגע שתתבע אותו
לשלם!!! )הוא כבר הציע מעצמו לשלם... אבל תעשה מזה תביעה רשמית...( ואז הוא ישלם!!! וטוב מאוד שהוא ישלם!!! עד 

מובן את כאן הקפה א'... ברגע שהוא שילם... אנחנו עושים גיוס המונים... מגייסים את כל הבטלנים של העיירה... )כולל כ
והעבד כנעני שלך( שכולם יצאו למבצע חירום לתפוס את הגנב... תתן להם החמשה שקוצים שלך יחד עם השפחה כנענית 

סימנים מובהקים איך נראה העגל... ואכן!!!! איברהים בנה של השפחה כנענית יצא לעיירה הסמוכה ביום השוק... והוא רואה 
ר' חצקל שלח  ת העגל השובב והמוכר!!! הוא רץ מהר מהר והודיע לאדון ר' חצקל...את יורם שלנו עומד עם כל המרץ ומוכר א

שני עדים שהתחבאו מאחורי איזה עץ... הם ראו איך הגנב עומד עם העגל!!!! אבל הם לא התקרבו... הם נתנו לו למכור את 
ה!!! סו"ס הוא מצא את הקונה... הגנב מרוצה העגל... הם חיכו שם שעתיים וחצי... כן... ארך לו זמן עד שהוא מכר אותו... והנ

מהעיסקה... הקונה רק משך את העגל... והופה!!! קבוצת אברכים התנפלה על העגל... וקבוצה נוספת רצו לכיוון הגנב וכיתרו 
וא גנב ומכר... אותו... הקונה עמד משתומם ולא מבין מי נגד מי... מה קרה פה... עוד באותו יום הגנב נגרר לבית דין... והודה שה

והתחייב תשלומי ארבעה!!!! כלומר: את מחיר העגל פי ארבע... ולאן?? היישר לכיסו של ר' יונדב... בטח... בזה שר' יונדב שילם 
מכיסו את דמי הגניבה ולא נשבע... בזה הוא קנה את זכות התשלומי ארבעה... באותו ערב מזגו לחיים במשרדי קופת הצדקה... 

  פרטית לדחוף לר' יונדב סכום נאה בעל כרחו!!!!הצלחנו בהשגחה 
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 בקרוב ממש
 תזכורת: הצדעה לגיבורי הכח...
כח מישהו ניגש אלי ושאל אותי: הרי בל נש

שאנחנו בעיצומה של שנת שמיטה... ויש כעת 
כך וכך חקלאים שנטשו את האדמה האהובה 
עליהם למשך שנה תמימה ומי שרוצה יכול 
להיכנס... אותו אחד ניגש אלי ושאל אותי: תגיד 
לי: אם ה' היה מבקש ממך לסגור את העלון 
שלך במשך שנה תמימה!! ולא סתם... אלא כל 

מקומך... אבל אתה מי שרוצה יבא ויכתוב ב
 תעמוד מהצד כצופה... היית מסוגל???

אני מוכרח לומר: התאבנתי!!! נהייתי חיוור... 
אמרתי לו: תקשיב... אני הייתי עושה היתר 
מכירה... סליחה... בעצם היתר כתיבה... לא!! 
לא!! זה לא בשבילי!! שנה שלימה לא לכתוב... 

יודע מה היה קורה?? ה' ישמור... ועוד אתה 
שמישהו אחר ישב על העלון שלי ויכתוב... לא... 

 אני לא עומד בזה... 
אז דבר ראשון: שנדע!! שנזכור!! סו"ס אנחנו 
בעיצומה של שנת שמיטה... ולדעת שיש 
אנשים שהם נטשו את השדה שלהם שאם הם 
מחוברים אליה כמו שאני מחובר לכתיבה שלי... 

ני הולך לבקש מהם ברכות... לדעת להעריך אז א
 אותם!!!

 לזכור שיש כאלו אנשים בינינו... 
אבל תכל'ס... באמת מה היה קורה אם ה' היה 
מבקש ממני כזה דבר?? התשובה היא: שאם ה' 
היה מבקש ממני כזה דבר הייתי נאלץ בעל כרחי 
להתרומם למדרגה יותר גבוהה... ולהפנים שאי 

גרש שלי בעבודת ה'... זה הכתיבה ועזיבת המ
יותר גדול ממה שעשיתי עד עכשיו!!! בקיצור: 
הייתי צריך להגיע למדרגה הזו... ואני מודה בפה 
מלא: שאני כעת לא אוחז שם!!! אבל מי יודע... 
אולי צריך מידי פעם לחשוב על זה... סו"ס 
אנחנו עובדי ה'... ואנחנו דוהרים יותר מידי 

פעם לחשוב... ואם ה'  קדימה... מותר לנו מידי
ירצה אחרת?? האם אני אהיה מסוגל לקבל כזו 

 פניה?? 
הרי אוטוטו משיח מגיע... והמשיח יהיה דמות 
מסוימת!!! ויש סיכוי רציני שהוא יופיע עם דרך 
בעבודת ה' שעד היום היתה זרה לי... זה לא 
הדרך שגדלתי עליה... אני אהיה מסוגל לקבל 

עליו ויגיד לי זה זה!!!  את המשיח?? ה' יצביע לי
אני אסכים או שאני אגיד... מצטער... אני 
באמצע לכתוב אז נדברו... אל תזיזו אותי 

 מהבלטה שלי... 
אז כן... נדרש מאיתנו להבין שעם כל הכבוד 
לערכים שגדלנו עליהם כמה שהם חשובים 
ויקרים... לו יצוייר שיתברר יום אחד שה' רוצה 

: קצת שונה... אז אם יש משהו אחר... יותר נכון
משהו אחד ויחיד בעולם שיותר חשוב 
מהערכים שגדלתי עליהם זה רצון ה'!!! כלומר: 
צריך להשאיר בראש איזה מקום לאופציה.. שה' 
יופיע ויאמר: עם כל הכבוד למה שחשבתי 

 שרצוני... אבל הרצון שלי הוא קצת שונה... 
ובשביל להיות ערוכים לכזו אפשרות!!! בשביל 
זה צריך כבר עכשיו להתאמן על זה... ואיפה 

 מתאמנים על זה??
מה... מתחילים לפזול לכל מיני דרכים אחרות 

 בעבודת ה'??
לא!! לא צריך ללכת רחוק... לכל אחד מאיתנו 
יש סיטואציות בחיים שאני הייתי רוצה לעשות 
משהו אחד בעבודת ה'... ופתאום מכורח 

י במקום הנסיבות נוצר הכרח שה' רוצה אות
אחר... ה' רוצה ממני משהו אחר שהוא הרבה 
פחות גישמאק בשבילי... אני הרבה פחות 
מרגיש התעלות ומיצוי עצמי בזה... ובכל זאת 
להבין שאם זה רצונו יתברך!!! אז זה הערך הכי 
קדוש ומרומם ואני הולך על זה... להיות מוכן 

 שלקבל הוראות מגבוה!!! לקבל את התורה!!!



“ 

 

 אודות הגזירה המשכימה לפתחנו בימים אלו...
זה משפט שמנוגד לקריאת שמע שאנחנו קוראים פעמיים בגיליון זה(  2)המשך מעמוד  

שמה זה אומר? זה  יתהפך העולם!!! אני יהודי!!!אנחנו בקריאת שמע מכריזים:  ביום... 
רשים חז"ל: בכל אומר שאני נאמן לה' בכל לבבך ובכל נפשך ובכל מאודך... וכידוע: דו

ועל זה  אפילו הוא נוטל את הפלאפון שלך...נפשך אפילו נוטל את נפשך.. .ובכל מאודך 
דורש רבי אליעזר בסוף מסכת יומא: אם יש לך אדם שהפלאפון שלו חשוב מגופו לכך 

ואם יש לך אדם שגופו יותר חשוב מהפלאפון  )לפעמים אני ככה מרגיש(נאמר בכל מאודך... 
 כל נפשך... בקיצור: אנחנו בקריאת שמע גם מכריזים: יתהפך העולם!!! לכך נאמר ב

 אבל מה? אני אתנהג כמו יהודי!!!
ולכן אדרבה... דווקא!! פרנציפ... תעצבן את עצמך בכח... אפילו אם אתה אופטימי... אז 
מה... בכל זאת תציב את עצמך מול אפשרות כזו... תאר לעצמך שכתוצאה מהגזירה הזו 

 51מצב שידרש מאיתנו לנתק את הפלאפונים שלנו שאנחנו כבר צמודים אליהם יווצר 
כי אנחנו נאמנים לה' גם  עשה את זה!!אנחנו נהאם אני ואתה נעשה את זה או לא?? שנה.. 

 אם לוקח לנו דבר שיותר חשוב לנו מהגוף שלנו... 
לפנים, אף  יתן ה' שלמפרע יתברר שזה היה כמו הגזירה של המן... הם לא עשו אלא

הקב"ה לא עשה עימם אלא לפנים... אבל לפחות נרויח את המפגן העוצמתי!!! לפחות 
נרויח את ההכרזה הדרמטית שאני ואתה נכריז: רבש"ע: יתהפך העולם!! אני אהיה נאמן 

שה לי נורא... אני אעשה את זה... ממני לנתק את הפלאפון וזה קשששש אליך... ואם ידרש
בבות: יהודי לא נבחן לפי מה שהוא עושה אלא לפי מה שהוא מקבל!!! וכידוע מחובות הל

ואם הוא מצידו מוכן לקבל על עצמו נאמנות לה' גם במחיר הקרבה שכזו... יתכן שהכל 
 היה כדאי... ולו בשביל שהקב"ה יקבל ממני את הקלף הזה ויהיה לו לנחת רוח...

זה היא תיאורטית... עד כאן הקפה אז בשלב זה ה' מחכה להכרזה שלי הזו!! גם אם בשלב 
 א'... עד כאן מה עושים עכשיו!!!!

אנחנו  ודה קצת עדינה שצריך לדבר עליה..נקכעת אני רוצה לעבור לנקודה נוספת...  ---
לזכור  אסור לאבד קשר עין עם חוזק!!! צריך גם !!!עסוקים בעיקר בחולשה שלנו... אבל

תכוין?? לדוגמא: אנחנו בתור יהודים מחונכים מה אני מ  להיות חזקים במידת הצורך!!
ואני לא מתבייש חולשה שלנו.. חנו מודעים ללהיזהר מאיסור יחוד בתכלית... למה?? כי אנ

כן אני נזהר יחוד אני עלול להיכשל בחטא... ול ח"ו שאם יהיה פהלהודות בחולשה שלי 
בסיטואציה של  ול כרחמיחוד!!! ובגמ' יש מעשה על אמורא שמצא את עצמו בע מאוד

הוא היה מודע לחולשת היצר שלו... שאם ח"ו הוא  יחוד... והוא פשוט קפץ מהחלון... למה?
מידי בשביל  ישאר כאן הוא עלול חלילה להיכשל בחטא... והקדושה שלו הייתה יקרה

ים תייש ד וחשוב להבין אותו: )שמת לב למשפט האחרון?? הוא משפט קצת עמוק!!!לקחת עליה ריזיקות... 
ולכן הם מרשים  שיש להם ולשליטה העצמית מודעים לחוזק דווקא הם הם כן סומכים על עצמם...פשרניים ש

ושליטה  אבל נא לא להתבלבל... זה לא נובע מחוזקלעצמם לפרוץ מחיצות שאנחנו לא מרשים לעצמנו... 
בהימורים ותה בריזיקות ובשביל לסכן א אצלם לא מספיק יקרה!!! זה נובע מזה שהיידישקייט שלהם עצמית

זה לא בגלל שאני סומך על הגנבים שלא יגנבו... וגם אני מוכן להשאיר אלף שקל מחוץ לכספת... תבין: שכאלה... 
שלול כל חשש של אלף שקל לא מספיק כסף גדול שמצדיק לשים אותו בכספת כדי לאבטח ולאלא בגלל ש

לא נובע מזה שהם  בכלל עצמם בענייני קדושה זה זה שאותם אנשים סומכים על על אותו משקל: מחטף...
חזקים... זה בסה"כ נובע מזה שהיידישקייט שלהם זה כסף קטן מידי אצלם בשביל להעמיד אותו בסיכונים... 

... חשוב להבחין בזה!!! כי המודעות הקנאית שלנו לחולשה והרפיסות לא נובעת מזה שאנחנו באמת ודו"ק היטב
כרה בחשיבות האינסופית שיש לקדושה וליידישקייט... שזה כסף כ"כ גדול אצלנו עת מהחלשים... אלא היא נוב

  (שאנחנו לא מוכנים לקחת עליה סיכון הכי קטן!!!
עכ"פ אנחנו כל הזמן עסוקים בהכרה ומודעות בחולשות שלנו!! ולכן אנחנו כל הזמן 

ואבוי... אם יהיה לי עסוקים בלברוח ולא להגיע חלילה לסיטואציה של ניסיון... כי אוי 
 ניסיון... אני מאוד חושש על עצמי שאפול... 

ואותו יהודי מוצא את עצמו בסיטואציה  מה קורה אם הגרוע מכל קרה... ואני שואל אותך:
של יחוד... והוא מצידו... אם היה פה חלון הוא היה קופץ מהחלון.. .אבל גם חלון אין!! וזהו!! 

 סגר עליו המדבר!! 
נו שאנחנו חלשים ולכן אנחנו בורחים מיחוד... ותכל'ס... זה מה שיש עכשיו... נו... והרי סיכמ

אז זהו? מרימים דגל לבן? מצטער... מילא היה לי חלון.. הייתי קופץ ממנו... אבל אין חלון... 
 אז אני נכשל בחטא?

ת חס ושלום!!! ברור שאם כלו כל הקיצין ובן אדם מוצא את עצמו בניסיון בלי אפשרו
להימלט...כעת צריך להתגבר!!! כעת צריך לעמוד בניסיון בגבורה!! ואפשר... וצריך... 

 ?? מה באתי לשלול הבנתוחובה!!! והנה ה' ניצב עליו... ה' רוצה לראות אותך מתגבר...  
כל זמן שאני יכול לברוח מניסיון... כאן אדרבה... אני צריך להיות עסוק בחולשה שלי... 

די לברוח בכל מחיר מסיכון של ניסיון... אבל ברגע שהניסיון כבר פה... להכיר בחולשה כ
כעת החלש יאמר חזק אני... כעת צריך להחליף דיסק ולהיות חזק!!! להתגבר!! למאן!! פה 

 לפעמים מרוב שאנחנו עסוקים במודעות הבנת מה באתי לומר??? אין מקום לחולשות...
כלו כל הקיצין  חת בחשבון אופציה שאםלחולשה שלנו... אנחנו שוכחים שצריך לק

  ה' רוצה שאני אתגבר!! ואני יכול להתגבר ותכל'ס יש ניסיון... כעת
א להיכנס לעימות... לא עם עזה ובודאי מדינת ישראל שהיא מעדיפה ל להבדיל זה כמו

... ובשביל לא עם איראן... סו"ס מדינה אף פעם לא מחפשת הרפתקאות של מלחמה לא
 מופגן המדינה מוכנה לשלם על זה מחיר של רפיסות וחולשה וחוסר רצון מותלהיגרר לעי

ליציאה למלחמה... כי נכון... אנחנו באמת לא רוצים להיגרר למלחמה... הסיכון ולו הקטן 
 שלנו להפסיד במלחמה לא נותן לנו חשק לצאת לקרב... 

מכריח אותה  אויבבל!!! אתה מבין לבד שברגע שהאויב מצמיד את המדינה לקיר... והא
... פה פתאום מחליפים דיסק!! והמדינה שעד הרגע שידרה רפיסות וחולשה... לחזית לצאת

 פתאום יוצאים ומגיבים עם כל העוצמה והנחישות ויורים לכל הכיוונים... למה???
כי כל החולשה שלי נועדה בשביל למנוע הסלמה!!! למנוע מלחמה!!! אבל ברגע שנצמדתי 

רח לצאת למלחמה... כעת אני כבר לא חלש... כעת אני מופיע עם כל החוזק לקיר ואני מוכ
 שיש או יותר נכון אין למדינה שלנו..

הסיבה שאנחנו עסוקים בחולשה שלנו בענייני קדושה... זה בשביל  על אותו משקל כאן:
 למנוע חזית!!! זה כל זמן שאנחנו עוד יכולים לברוח מהסלמה... אבל ברגע שיש הסלמה...

לניסיון בקדושה... פה צריך להתגבר ולהיות  ךברגע שמתעוררת חזית ואתה נגרר בעל כרח

 כלפי מה הדברים אמורים???חזק ויש לך את זה... 
נוע את הגזירה הזו... כעת יש לנו מאבק מול שר התקשורת... ויש מאבק שלם למ

אנחנו כל מיני עסקנים ושתדלנים שפועלים מתחת לפני השטח...  מסתמא יש גם
גם ערוכים לאפשרות שאם לא תהיה אנחנו נאלץ להיפרד מהפלאפונים שלנו... 
לפחות לתקופה מסוימת... ולמה?? כי אם חלילה וחס שלי יהיה פרוץ אני עלול 
ליפול... ולהיגרר... ולחטא... וזה נורא ואיום ואי אפשר לתת לזה יד... זה יכול 

: מה קורה אם ת הלכה למעשהכע להחריב את עם ישראל... ואני שואל אותך
... ואתה מגלה שהפלאפון שלך מקבל צינתוק לפלאפון שלך ... פתאום אתהמחר

ממקום לא טוב... אוי ואבוי... הנה... הנה זה הגיע!!! אבאלע...  נפרץ והצינתוק הזה
 לי !!!! לא דיברו איתי מה קורה אם מגיעלא דיברו הרי מה עושים עכשיו?? על זה

כל הזמן היו עסוקים שזה לא יקרה.. היו עסוקים או שאסור לתת .. ניסיון. פתאום
לזה לקרות... או שאם זה יקרה אנחנו נצטרך לפרוש מהפלאפונים... ותכל'ס אצלי 
זה קורה והנה הפלאפון אצלי והנה הצינתוק... מה עושים עכשיו?? על זה לא 

 דיברו איתי??
גבר!! עכשיו אתה עומד אז אני אגיד לך מה עושים עכשיו: עכשיו אתה מת

בניסיון!! אתה לא חוזר למספר הזה... אתה מוחק אותו בגבורה וכעת זכית!!! 
הגעת בקפיצת הדרך ל"נרצה..." תתחיל לשיר "קרב יום אשר הוא לא יום.." זכית 

ע לכזו להגי לא נכון... לכתחילה אנחנו מעדיפיםלהתגבר! לעמוד בניסיון!!  אז 
 סוקים בלמנוע שכזה דבר לא יקרה... אנחנו רוציםסיטואציה... אנחנו כעת ע

!!!! כל זה אבל לברוח מהניסיון בגלל שאנחנו מודעים לחולשות שקיימות אצלנו...
והנה הוא נוקש על  ... ברגע שהניסיון מגיעלפתחך עד שהניסיון מגיע כל זה

בצד... כעת אתה  המדוברת החולשה כל שים את הדלת... כעת מחליפים דיסק...
 הבנת??יך להיות גיבור!!! כעת תתגבר למענו יתברך!!! צר
כשבאתי להוציא את הספר שלי על קדושה... הבאתי את זה למורי ורבי ---

.. ובגוף ההסכמה הוא פנה אלי שליט"א... הוא עבר על הספר וכתב הסכמה
 ולמה???  ן"!! א מ י "ואני מבקש ממך לקרא לספר  בבקשה:

כשיש ש אסור לשכוח כי בסופו של דבר סכמה בפירוש()זה כתוב בההוא הסביר שם 
ולכן ביקש מו"ר: אני רוצה שהשם של הספר  מאן!!לצריך  להתגבר!!!!ניסיון צריך 
כדי שזה מה שיעמוד מול העיניים של אותו צעיר ברגעים של  וימאן...יהיה דווקא 

סו"ס ביום יום ניסיון... לצערי הבנתי יותר מידי טוב מה מו"ר שליט"א התכווין.. כי 
אנחנו לא עסוקים בהתגברות!! אנחנו לא כמו הדתיים הפשרניים האלו 
שמעמידים את עצמם מול הניסיון וכל הזמן מתגברים )או שלא...( לא!! אנחנו 
עסוקים בעיקר בלברוח מניסיון... אנחנו מתמקדים בעיקר במודעות לחולשה 

נו לא עסוקים בהתגברות!!! וממילא תתרחק ואל תגיע לזה... ולכן ביום יום אנח
אנחנו לא מדברים על עמידה בניסיון אלא אדרבה... בריחה מניסיון... אבל תכל'ס... 
בשורה התחתונה הרי יש לנו ניסיונות... והניסיונות מגיעים מידי פעם בין נרצה 
ובין לא נרצה... ותאר לעצמך שמגיע ניסיון... ומטבע הדברים מה יעמוד לי בראש 

 שים האלו? מודעות לחולשות... אני חלש חלש... ברגעים הק
)ובינינו... יש אוי ואבוי אם החולשה היא זו שתעמוד לי מול העיניים ברגע שכזה... 

יניים ברגע של חולשה כי זה הנושא שלנו... וזה את כל הסיבות שבעולם שזה מה שיעמוד לי מול הע

ין שאני חזק ואני אתגבר ואני כעת צריך מהר להחליף דיסק ולהב (הרי אסור שיקרה...
  ויש לי את זה!!!!יכול להתגבר 

זה מה שהיה חשוב למורי ורבי להציב בדף כריכה של הספר... בתוך הספר תכתוב 
כמה שיותר על החולשה שלנו!! אבל בכריכה ? ! ? בכריכה תשאיר מסר ברור 

 שברגע של ניסיון צריך להתגבר!! ואפשר!!! 
הזמן חמק מניסיון... עד שהוא הגיע... ברגע שהוא הגיע הוא  וימאן!!! כן... יוסף כל

 היה חזק!!! הוא התגבר!! וגם אני אתגבר כי אני יכול!!! 
ושוב אני חוזר ומדגיש: זה לא סתירה שברגע לפני כן וגם ברגע שלאחמ"כ אני 
אחזור להתמקד בחולשה שלי... לא תזוח דעתי עלי... גם אם ב"ה עמדתי בניסיון 

י... גם אח"כ אני חוזר להיות מודע לחולשה שלי... עד הרגע של הניסיון והתגברת
 שאז אני בבת אחת נהיה חזק!!! 

--- 
אז בא נסכם... עומדת בפנינו גזירה... בא נקווה שהגזירה תתבטל והרבה שלוחים 

 למקום... צריך להתפלל על זה... 
מודעים לחולשה במקביל!! צריך להיות ערוכים למתקפת הגנה... היות ואנחנו 

שלנו... וזו הגאווה שלנו!!! כן... יש הרבה אנשים שלא מודעים לחולשות שלהם גם 
גם אין להם בגלל שהם לא מספיק אינטלגנטים ללמוד מטעויות של אחרים ו

)כן... אדם שיודע את הברקס בעוד מועד...  יטה על ההגה בשביל לתתלמספיק ש
בדרך כלל זו התהום שמפרידה בין  אם פעם תעקוב... לזהות חולשות זה נטו בן אדם מוצלח...

 ...וככה הוא יורה לעצמו ברגלים  בכבוד של עצמו שלימזל לא מעיז לגעתשליזמלים למוצלחים... ה
 ...בשקט ובאלגנטיות וככה הוא עושה עקיפה מימין ולהיזהר מסיכונים והמוצלח יודע להיכנע לנתונים

אז אני ברוך ה' שייך לציבור החרדי  (...העסקיםבשוק  תבדוק את זה אל תאמין לי...
האינטלגנט שאם יכריחו אותו... הוא יאלץ לגשת למצב חירום ולדומם מנוע!! כן... 
אני לוקח באפשרות של ניתוק זמני מהפלאפון שלי... כי אני לא לוקח סיכונים 
ואני מודע לחולשות שלי... ואני לא לוקח ריזיקות על הקדוש והיקר לי... 

במקביל!!!! אני גם לוקח בחשבון את האפשרות השלישית והאחרון ברשימה... ו
גם לזה אני ערוך... אני ערוך לאפשרות שיהיה לי ניסיון  התמודדות אפשרית!!!

ואני אתגבר!!! ולאו דווקא מול הצינתוק בפלאפון... אלא גם מול אלף ואחד 
אחד והניסיון שלו... איפה סיטואציות שיש לנו בחיים... לב יודע מרת נפשו... כל 

שאף אחד לא רואה ולא יודע... ולא נמלט מזה!!! כמה שנעשה הכל כדי לברוח 
מהניסיון... בסופו של דבר לכל אחד יש ניסיונות... ושם ה' רוצה שאני אתגבר!! 
ואני אתגבר!! כי אני יכול להתגבר!!! כי אני פה למענו יתברך... ויש לי את 

לפניו נאמנות ולהראות לו שאני בן שלו... אני אגרום התעצומות נפש להפגין 
לאבא שבשמים שיהיה לו במי להתגאות... שיהיה לו מה להראות לצדיקים בגן 

 עדן... ראו ריח בני כריח שדה אשר ברכו ה'... 
 

1 


